



中国可持续发展工商理事会

China Business Council for Sustainable Development

CBCSD 第十四届可持续发展新趋势报告会 ——新时代深化改革开放与企业可持续发展

2018年4月18日（星期三） 10:20-17:00

中国·北京 凯宾斯基饭店

主持人：CEC 常务副会长、理事长 朱宏任

10:20-10:40 开幕致辞

王忠禹 CEC 会长、第十届全国政协常务副主席

10:40-10:45 播放视频致辞（首长离场）

贝德凯 世界可持续发展工商理事会会长兼 CEO

10:45-12:00 主题演讲

徐福顺 国务院国有资产监督管理委员会副主任、党委委员

谢经荣 中华全国工商业联合会专职副主席

王一鸣 国务院发展研究中心副主任、党组成员、研究员

12:00-13:30 午餐

13:30-15:00 专题一：新时代的全球经济治理与可持续、包容性增长

当前世界经济回暖上行，然而世界经济存在的深层次矛盾尚未解决，存在较大的不确定性；2017年党的“十九大”胜利召开，中国特色社会主义进入新时代，对我国经济发展提出了新的要求。

新时代应对新的挑战和要求，加快实现转型发展，打造可持续经济，创造新的就业机会、改善收入，实现包容性发展，从而推动整个社会的可持续发展，需要政府、工商业与社会的共同努力。

李 高 国家发改委应对气候变化司司长

——气候变化与碳减排中的全球治理

薛 澜 清华大学公共管理学院院长、教授

——全球经济治理与可持续发展

别 涛 国家生态环境部政策法规司司长

——进一步完善环保法制建设

李来来 世界资源研究所北京代表处首席代表

——生态文明新时代的全球热点观察

15:00-15:20 茶歇

15:20-15:40 专题二：“企业可持续发展指数”阶段评价报告发布

面对巨大的经济、环境和社会挑战，企业不仅要做大，更要做优做强，这就要求企业不仅要有盈利能力，更要有可持续发展的能力和抗风险能力。本专题将发布企业可持续发展指数项目的 2018 年阶段研究成果，以指数课题研究为抓手，促进企业提升可持续发展能力。

王基铭 项目组组长、中国工程院院士、CBCSD 会长

15:40-16:50 专题三：推进全球化、落实 2030 可持续发展议程的工商业行动

随着我国经济高速发展和经济全球化进程的不断加快，中国政府高度重视企业将可持续发展战略融入经营管理全过程。工商企业通过将可持续发展理念融入业务战略，可以有效应对复杂的国际国内形势，不断满足利益相关方日益多元化的期望，更好的把握企业面临的经济、社会和环境风险与机遇。可持续发展能力将成为企业领导力、管理能力、品牌影响力和核心竞争力的综合体现。

主持人：戴彦德 国家发改委能源研究所原所长、研究员

对话嘉宾：

舒印彪 国家电网公司董事长

任建新 中国化工集团有限公司党委书记、董事长

杨筱萍 BP 中国区总裁，BP（中国）投资有限公司董事长

王 洁 施耐德电气中国区副总裁

16: 50-17:00 会议总结

王基铭 CBCSD 会长



中国可持续发展工商理事会

CBCSD

China Business Council for Sustainable Development

CBCSD 14th Conference on Latest Trends of Sustainable Development

Deepening Reform and Opening-up, the Corporate Sustainability in the New Era

10:20-17:00, April 18th, 2018

Beijing Kempinski Hotel, China

Moderator: Mr. Zhu Hongren, Standing Vice President, Director-General of CEC

Opening Remarks:

**10:20-10:40 Mr. Wang Zhongyu, President of CEC and Standing Vice
Chairman of the 10th CPPCC**

Video Message:

10:40-10:45 Mr. Peter Bakker, President & CEO of WBCSD

10:45-12:00 Keynote Speeches

- Mr. Xu Fushun, Vice Director General of State-owned Assets Supervision and Administration Commission of the State Council (SASAC) of the State Council
- Mr. Xie Jingrong, Vice Chairman of All-China Federation of Industry and Commerce (ACFIC)
- Mr. Wang Yiming, Deputy Director General, Member of Party Leadership, and Researcher of the Development Research Center of the State Council

12:00-13:30 Lunch

13:30-15:00 Session 1: Global Economic Governance and Sustainable and Inclusive Growth in the New Era

With world economy picking up, deep-rooted contradictions in it remain unsolved and great uncertainties still exist. In 2017, the 19th National Congress of the Communist Party of China was successfully convened, and China enters a new era of the socialism with Chinese characteristics, putting forward new requirements for the country's economy.

The new era calls for joint efforts from the government, business and society to tackle new challenges and requirements, accelerate transformation and development, scale up economic sustainability, create new jobs, increase income and achieve inclusive development, so as to advance the sustainability of the whole society.

Global Governance in Climate Change and Emission Reduction

- Mr. Li Gao, Director General, Department of Climate Change, NDRC

Global Economic Governance and Sustainable Development

- Mr. Xue Lan, Professor and Dean of the School of Public Administration, THU

Further Improving the Legal System for Environmental Protection

- Mr. Bie Tao, Director General, Department of Policies, Laws and Regulations, MEE

Global Stories to Watch in the New Era of Eco-Civilization

- Ms. Li Lailai, Chief Representative of World Resources Institute Beijing Representative Office

15:00-15:20 Coffee Break

15:20-15:40 Session 2: Releasing the Stage Report of China Corporate Sustainability Index

Facing tremendous challenges in economy, environment and society, enterprises shall aim at not only develop bigger but also better and stronger, which requires not just business profitability but also more sustainable vitality and anti-risk capacity. In this session, the 2018 stage research results of China Corporate Sustainability research project will be released, aiming at advancing business sustainability through the index research project.

- Mr. Wang Jiming, Project Chair, Academician of the Chinese Academy of Engineering, and President of CBCSD

15:40-16:50 Session 3: Business Actions in Advancing Globalization and in Implementing 2030 Agenda

With rapid economic development in China and the accelerated economic globalization process, the Chinese government attaches great importance to the fact that business should integrate sustainable development strategies into the whole process of operation and management. In this way, companies are able to effectively address the complicated international and domestic circumstances and consistently meet the increasingly diversified expectations of stakeholders, so as to better take and seize the economic, social and environmental risks and opportunities. Sustainability of a company will comprehensively reflect its corporate leadership, governance performance, brand influence and core competitiveness.

Moderator:

- Mr. Dai Yande, Researcher, Former Director and of Energy Research Institute, NDRC

Panelists:

- Mr. Shu Yinbiao, Chairman of State Grid Corporation of China
- Mr. Ren Jianxin, Party Secretary and Chairman, ChemChina
- Ms. Yang Xiaoping, President of BP China and Chairperson of BP (China) Holdings

Limited

➤ Ms. Wang Jie, Vice President of Schneider Electric China

16:50-17:00 Closing Remarks: Mr. WANG Jiming, President of CBCSD